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Bosna i Hercegovina
Federacija Bosne i Hercegovine

Hercegovačko-neretvanska županija-kanton
S K U P Š T I N A

Broj: 02-01-XXI-348/16
Mostar, 08.11.2016. godine

IZVOD IZ ZAPISNIKA
sa dvadeset prve (XXI) sjednice Skupštine

Hercegovačko-neretvanske županije-kantona

Sjednica je održana 08.11.2016. godine u dvorani Skupštine HNĆ/K u Mostaru s početkom u
11:00 sati.
Sjednicu je otvorio predsjedavajući Skupštine Šerif Špago i pozdravio nazočne.
Sekretar Skupštine, Željka Čule obavila je prozivku.
Nazočni: Stana Burić, Boris Bošnjak, Osman Ćatić, Ramiz Fajić, Luka Faletar, Anel Kljako,
Andrea Pehar, Tomislav Martinović, Zijat Mušić,Ante Pavličević, Davor Pehar, Đuro
Prkačin, Dario Pušić, Vesna Saradžić, Amir Šelo, Ajman Šoše, Šerif Špago, Ana-Marija
Tadić-Jakovljević, Drago Tule, Amer Zagorčić, Aner Žuljević, Zlatko Hadžiomerović, Osman
Macić, Ivona Raguž, Adnan Velagić, Zoran Raič.
Izočni: Ilija Cvitanović, Mesud Džajić, Elmir Šator.
Konstatovano je da je na sjednici prisutno 26 poslanika, te da postoji kvorum za rad i
pravosnažno odlučivanje.
Naknadno je sjednici pristupio Elmir Šator.
Sjednici je prisustvovao Zoran Krešić kojem se trebao verificirati mandat,umjesto poslanice
Mare Anđelić koja je podnijela ostavku i kojoj je prestao mandat.
Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika.

Predloženi dnevni red:
1. a) Odluka o prestanku mandata poslanika u Skupštini HNK;

b) Odluka o verifikaciji mandata poslanika u Skupštini HNK;
2. Poslanička pitanja;
3. Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o lokalnoj samoupravi (skraćeni postupak);
4. Nacrt Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti Hercegovačko-neretvanskog kantona;
5. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o premiji – sudjelovanju osiguranih osoba u troškovima
zdravstvenog osiguranja na teritoriju Hercegovačko-neretvanskog kantona;
6. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu
obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-
neretvanskog kantona;
7. Izvještaji o radu i poslovanju zdravstvenih ustanova za 2015. godinu čiji je osnivač
odnosno suosnivač Hercegovačko-neretvanski kanton:
a) Sveučilišna klinička bolnica Mostar,
b) Kantonalna bolnica “Dr. Safet Mujić” Mostar,
c) Opšta bolnica Konjic,
d) Dom zdravlja Stari Grad Mostar,
e) Zavod za javno zdravstvo HNK,
8. Mišljenje na Prednacrt Federalnog Zakona o štrajku;
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9. Prijedlog zaključaka o Analizi stanja u ostvarivanju prava boračke populacije za period
2014-2015. s prijedlogom mjera (XVI. sjednica Skupštine održana 28.04.2016. godine);
10. Prijedlog zaključaka o Informaciji o zdravstvenom stanju stanovništva HNK (XX.
sjednica Skupštine održana 07.10.2016. godine).
Predloženi dnevni red je usvojen jednoglasno.

AD1. a) Odluka o prestanku mandata zastupnika u Skupštini HNŽ/K

Predsjedavajući Skupštine je pročitao prijedlog Odluke i to:
„Utvrđuje se prestanak mandata poslanika u Skupštini HNK i to Mari Anđelić, HDZ 1990.
„Ova odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u „Narodnim novinama
HNŽ/K.“
Otvorena je rasprava.
Primjedbi i prijedloga nije bilo.
Uslijedilo je glasanje.
Odluka je jednoglasno usvojena.

b) Odluka o verifikaciji mandata zasatupnika u Skupštini HNŽ/K

Predsjedavajući Skupštine je pročitao prijedlog odluke i to:
„Verifiicira se mandat sljedećem zastupnikuu Skupštini HNŽ/K i to Zoranu Krešiću HDZ
1990“.
„Ova odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u „Narodnim novinama
HNŽ/K“.
Otvorena je rasprava.
Primjedbi i prijedloga nije bilo.
Uslijedilo je glasanje.
Odluka je jednoglasno usvojena.

AD2.Zastupnička pitanja.

Adnan Velagić
Ja podnosim zastupničku inicijativu prema Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta
HNK-a, da sistematizaciju radnih mjesta uradi u skladu sa zakonskim propisima, Službeni
glasnik BiH od 25.04.2011. godine, a odnosi se na nivoe osnova kvalifikacijskog okvira u
BiH. Naime, bilo bi potrebno da se u sistematizaciju unesu nazivi „bachelor“  i to za prvi
ciklus visokog obrazovanja, odnosno „master“ za drugi ciklus visokog obrazovanja. Smatram
da je ovo potrebno iz razloga što visokoškolske institucije u HNK-a izdaju diplome sa
nazivima „bachelor“i „master“, a u konkursima se može primjetiti potražnja, često vidimo za
profesorima, inžinjerima i slično, bez naziva „bachelor“. Ovo stvara određeni haos i
nesnalaženja, pa ih je potrebno otkloniti.

Amer Zagorčić
Moje prvo pitanje je za Ministarstvo obrazovanja, koje od osnovnih i srednjih škola u HNK-a
posjeduju atestirane protivpožarne aparate, atestirane ispravne hidrante, a koje ne posjeduju,
koje od škola posjeduju planove zaštite i spašavanja učenika u slučaju požara, elementarne
nepogode ili nekog drugog nepredviđenog događaja? Po informacijama koje imam, postoje
čak škole koje nemaju niti hidrant niti protivpožarne aparate niti imaju bilo kakav plan u
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slučaju nekog nepredviđenog događaja za učenike i u tom smislu postavljam ovo pitanje
Ministarstvu obrazovanja.
Drugo pitanje je premijeru.Mi smo 28.07.2016. godine usvojili jedna zaključak vezano za
prosjačenje i trebalo je u roku 60 dana izvijestiti Skupštinu, mi do danas nismo dobili izvještaj
po učinjenom, te bi zamolio da nam se to dostavi i pitam kad ćemo to dobiti.

Ramiz Fajić
Moje poslaničko pitanje je upućeno kantonalnom tužilaštvu HNK-a. „Poštovani, molim vas
da mi dostavite podatke koliko ima otvorenih predmeta neriješenih ubistava na području
HNK-a i šta kantonalno tužilaštvo poduzima na otkrivanju počinioca i dali su formirani
posebni timovi tužioca za te predmete.

Davor Pehar
Ja bih uputio jednu inicijativu prema Ministarstvu zdravstva, Zavodu zdravstvenog osiguranja
i Zavodu za javno zdravstvo, a odnosi se na uspostavu elektronskog registra malignih
oboljenja. Činjenica je da smo mi suficijentni što se tiče prikupljanja podataka sa terena, jer
zdravstveni radnici to vrlo nerado i ne uvijek sa apsolutnom točnošću rade, a uspostavom
elektronskog sustava koji se nalazi u Zavodu zdravstvenog osiguranja stekli su se preduvjeti
da se uz određenu softversku nadogradnju i rješenja uspostavi elektronska evidencija oboljelih
od malignih bolesti, čime bismo u konačnici dobili točan podatak o broju oboljelih, kao i sa
svim onim karakteristikama koje su neophodne za uvođenje ovog registra. I ja sam već
razgovarao sa ljudima koji bi trebali znati nešto o tome i oni su me uvjerili da se to može
napraviti. Tako da evo s ove govornice apeliram u tom smjeru, to bi trebao biti, ovaj registar u
biti trebao bi biti preteča elektronskog javnog zdravstva, znači sve one podatke koje javno
zdravstvo kao takvo dobija u pisanoj formi mogu se dobiti iz postojeće aplikacije koje se
nalazi u Zavodu zdravstvenog osiguranja, čime bismo dobili znatno točnije, preciznije,
blagovremenije informacije i u konačnici bismo znali apsolutne podatke o zdravstvenom
stanju našeg stanovništva, a to bi nam onda svima pomoglo da provodimo određene
programe, mjere i intervencije, kako bi došlo do tih poboljšanja

Zlatko Hadžiomerović
Ja aplelujem na vas da se svi uključite u rješavanje problema Doma zdravlja Uzinovići-Stolac.
Ponovo ću citirati uvaženog Rimljanina konzula Marka Poncija Katona koji je tražio u
punskim ratovima i po treći put da Kartaga mora pasti, da se mora razrušiti. Ja apelujem na
vas da me podržite, da ispravimo nepravdu koja je nanesena Domu zdravlja Uzinovići. Dobio
sam vrlo precizne odgovore od Zavoda zdravstvenog osiguranja, od ministarstva kako nije
došlo do uvećanja broja korisnika usluga, a ipak su neki dobili uvećanje novaca. Ja bi zamolio
da imaju obzira prema tim uposlenicima koji rade kao podstanari u privatnoj kući, kad dođe
jedan naš Amerikanac svaki put strahuju poveća im kiriju za 50 maraka. Ako nastavimo dalje
to će izać puno više od onoga što oni imaju jer oni plaćaju tu kiriju iz svojih džepova, što je
vrlo nepošteno. Ja vas molim da imate razumijevanja napraviti preraspodjelu novca i da
platite barem troškove zakupa te privatne kuće u kojoj oni žive i rade.

Zijat-Zijo Mušić
Ja ću prvo obrazloženje i na kraju će bit pitanje. Iz kojeg razloga je pitanje? Vi znate da je
kraj godine, da ćemo ovih dana vjerovatno raditi na budžetu, možda čak i na rebalansu, koliko
ja znam, pa će moje možda pitanje pomoć svim poslanicima, a ja ću ga postaviti vrlo jasno i
precizno. Znači mi ovih već nekoliko dana, ovo je jedan uvod u ovo pitanje, već jedan duži
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period, nekoliko mjeseci, ne dobivamo ni Službene novine, ne znam zašto, ali ovo nije
poslaničko pitanje, ali pratim po portalima i medijima i rad Vlade, vidim većina tačaka u radu
Vlade je preraspodjela sredstava. Ja sam za ovom govornicom kad je donošen budžet zaista
hvalio i dan danas hvalim da je ovo kanton koji je sigurno donio jedan dobar i realan budžet,
možda budžet jest realan zato što je bilo dovoljno sredstava, ali imam osjećaj da većina tih
sredstava se kasnije preraspodjeljuje, pa ću ja biti vrlo jasan, postavljam pitanje, da mi se
dostave sva rješenja koja su urađena, preraspodjela, svakog budžetskog korisnika, iz razloga
što će svima, meni i svima nama pomoći pri planiranju narednog budžeta, jer nema potrebe da
neke stavke mi ovdje odobrimo koje stoje tamo pa se na kraju samo sa njima prebacuje sa
jedne namjene na drugu. Pitanje ću pročitat vrlo jasno, molim da mi dostavite sva rješenja
koja ste donijeli o prerapodijeli sredstava na budžetskim stavkama svih budžetskih korisnika.
Također tražim da mi analitički navedete utrošak tih sredstava za svakog budžetskog
korisnika, odnosno po svakom rješenju koje ste donijeli. Ako ovo dobijem onda ćemo svi biti
dobro informisani, pa ćemo vjerovatno dobar budžet koji je bio u ovoj godini, imati još bolji
za narednu godinu.

Vesna Saradžić
Ja imam dva poslanička pitanja. Prvo. U skladu sa članom 71 Zakona o pravima, obavezama i
odgovornostima pacijenata F BiH, u cilju praćenja ostvarivanja prava pacijenata propisanim
pomenutim zakonom, molim da mi se dostavi izvještaj o radu Zdravstvenog savjeta ili vijeća
HNK-a za prethodnu godinu.
Drugo moje poslaničko pitanje odnosi se na Zakon o pružanju besplatne pravne pomoći u
našem kantonu. Mi imamo zakon, imamo zavod za pružanju besplatne pravne pomoći, koji je
definisan ovim zakonom i koji je osnovan 03.12.2014. godine, ja postavljam pitanje
ministarstvu pravosuđa, dali je u funkciji zavod, odnosno dali radi, ako radi, zašto nam ne
dostavlja godišnji izvještaj, izvještaj o radu ovoj skupštini, a ako ne radi, zašto ne radi?

Osman Macić
Ja imam jednu inicijativu Ministarstvu unutrašnjih poslova HNK-a, to je inicijativa za
postavljanje stacionarnih radara. Inicijativa sa prijedlogom da se na magistralnom putu M-17
u mjestima škola Podorašac, škola Čelebići, Ostrožac i Vrapčići i na lokaciji od autobuske
stanice u Konjicu do motela Konjic, postavi stacionarni radar kao prevencija saobraćajnih
udesa uzrokovanih prekomjernom brzinom. Poznato nam je da su predložene lokacije za
postavljanje stacionarnih radara na jednim od najgušće naseljenih dijelova gdje za sva
motorna vozila najveća dozvoljena brzina kretanja je 50 kilometara na sat i da na tim
lokacijama su česti udesi, a znamo da su tu i pješački prijelazi za djecu. Odavno mnogi
gradovi u BiH već koriste stacionarne radare kako bi se obezbjedio saobraćaj na putevima i
saobraćaj na putevima podigao na što veći nivo i naravno počinioci prekršaja i krivičnih dijela
u saobraćaju sankcionisali. Tako da je po službenim podacima Ministarstva unutrašnjih
poslova Zeničko-dobojskog kantona kao rezultat naznačenih aktivnosti za kontrolu brzine
kretanja vozila u saobraćaju za dan samo jedan, 09.08.2016. godine, stacionarni radarski
sistem instaliran na magistralnim cestama za samo 12 sati evidentirao i zabilježio 825
prekršaja prekoračenja dozvoljene brzine. Ovi prekršaji su dokumentovani, a počinioci istih
su sankcionisani. Postavljanjem stacionarnih radara na pomenutim lokalitetima na
magistralnom putu M-17 nadam se da će spriječiti ugrožavanje života, a posebno djece i
uticati direktno na sigurnost učesnika u saobraćaju. Zahvaljujem.

Osman Ćatić
Ja sam imao jednu poslaničku inicijativu od 28.04.2016. godine upućenu ministarstvu
saobraćaja i veza, a otprilike veže se i za ovo što je kolega govorio, Macić, vezano za
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sigurnost djece, a posebno kod osnovnih škola. I nedavno smo imali jednu, nažalost, situaciju
gdje je kod osnovne škole u Čelebićima golf udario jedanaestgodišnju djevojčicu. Zato ću
ponoviti još jednom inicijativu i u slučaju da mi se ne odgovori u propisanom roku
poslovničkom, zahtijevat ću, odnosno u skladu sa poslovnikom tražiti da se uvrsti tačka u
dnevni red. Znači molim da se izvrši inspekcijski nadzor vertikalne i horizontalne
signalizacije u blizini svih škola, a posebno osnovnih, te da se poslije inspekcijskog nadzora
izvrši postavljanje saobraćajnih znakova kojima se ograničava brzina kretanja motornih
vozila, kao i da se izvrši instaliranje horizontalnih usporivača brzina, takozvanih ležećih
policajaca. Dok se te mjere ne provedu molim da se za vrijeme početka i kraja nastave u
blizini škola obavezno upute saobraćajne patrole, imamo škola koje se nalaze uz relativno
frekventne saobraćajnice, neke od njih imaju pregledne pravce na kojima neodgovorni vozači
razvijaju brzinu, što predstavlja stalnu opasnost za sve pješake, a posebno za djecu koja idu u
školu. Ovakvim vožnjama prouzrokovano je više saobraćajnih nezgoda, među kojima
nažalost i sa smrtnim posljedicama, posebno kada djeca izlaze iz školskog busa. Uvjeren sam
da će postojanje znakova za ograničavanje brzina, kao i instaliranje ležećih policajaca,
povećati sigurnost svih učesnika u saobraćaju, kako pješaka, tako i vozača, a naravno i ove
mjere koje je kolega Macić kazao, ja se pridružujem i ovoj njegovoj inicijativi

Aner Žuljević
Ja sam na prošloj sjednici postavio pitanje vezano za problem sa stambenim objektom u
kojem se vršila intervencija u okviru jednog poslovnog prostora na nosivom zidu, što je bilo
poznato i iz medija, i dobio sam odgovor od Tužilaštva i od Službe za zajedničke poslove F
BiH, izuzev Ministarstva pravde, za onaj dio inspekcijskog nadzora. Tako da bi sad samo
konkretizirao određene stvari, pošto je odgovor Službe za zajedničke poslove bio sve samo ne
odgovor na ono što sam ja postavio i zatražio u svom pitanju. Međutim, ono što je meni na
neki način omogućilo da danas ponovno postavim isto pitanje, a nadam se da će biti tako i
shvaćeno, da ću konačno dobit odgovor u smislu prateće dokumentacije, da je i sama Služba
za zajedničke poslove F BiH u svom odgovoru rekla da posjeduje kompletnu dokumentaciju
zgrade. Zato zahtijevam da mi se umjesto elaborata koje sam dobivao u obliku prethodnog
odgovora dostavi konkretno dokaz o pravu da zajednički prostor stanara putem javnog poziva
daju u zakup trećim licima i projektnu dokumentaciju kompletne zgrade koja je jedina
relevantna za bilo kakav nalaz, uključujući i sudskog vještaka, koji se pojavio u okviru ovog
postupka. S obzirom da stanovnici ove zgrade, a između ove dvije sjednice se desio i onaj
zemljotres, pa je situacija na neki način još alarmantnija, stanovnici ove zgrade ne traže ništa
osim da se na relevantnoj dokumentaciji prilikom izgradnje tog objekta, a na bazi uvida u
statističke parametre, utvrdi dali je ta sanacija adekvatno napravljena, kako se ne bi dešavala
situacija da svaku noć prilikom odlaska na spavanje razmišljaju o tome dali će sutra u slučaju
zemljotresa se sve srušit.
I moje drugo pitanje, vezano za ministarstvo obrazovanja HNK-a, dali ima u planu donošenje
zakona o predškolskom odgoju, te dali je u proteklom periodu rađena bila kakva analiza
poštivanja postojećih pedagoških standarda u okviru predškolskih ustanova koje egzistiraju u
HNK-a, ako jeste, volio bi da dobijem informaciju o okviru poštivanja pedagoških standarda u
svim predšlolskim ustanovama?

Amir Šelo
Postavio bih jedno pitanje opštinama u HNK-a i Gradu Mostaru, kao jedinicama lokalne
samouprave, da mi dostave informaciju o stanju u oblasti upravnog rješavanja. Naime, o čemu
se radi? Neki kantoni u Federaciji na svojim skupštinama redovno dostavljaju informacije o
stanju u oblasti upravnih postupaka, upravnog rješavanja u svojim jedinicama lokalne
samouprave. Mi smo vjerovatno svjedoci da u nas takva praksa zaista ne postoji, mislim da
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opštine trebaju dostavljati takvu informaciju, ne samo Skupštini, nego i Vladi, ali evo, želio bi
da ja kao poslanik iniciram takvu jednu praksu, te stoga tražim da mi opštine u HNK-a i Grad
Mostar dostave informaciju o stanju u oblasti upravnog rješavanja.

Ajman Šoše
Ja imam inicijativu, da Vlada HNK-a i nadležna tijela što prije daju mišljenje na inicijativu
Kluba poslanika Bošnjaka u skupštini kantona za izmjenu Ustava. Naime, već duži vremenski
period Vlada i nadležna tijela ne dostavljaju mišljenje, iako je uredno dostavljeno u
proceduru, zbog čega Klub poslanika Bošnjaka na ovaj način i urgira da se to što prije uradi i
dostavi kako bi na eventualnu narednoj sjednici skupštine ovu tačku mogli uvrstiti na dnevni
red. Ukoliko se ne dostavi mišljenje mi ćemo iskoristiti naravno poslaničku mogućnost i ovu
tačku dnevnog reda kandidovati.
Đuro Prkačin
Evo jedna inicijativa, više zamolba, nego inicijativa, prema kolegiju Skupštine i prema
tehničkom osoblju, da za narednu sjednicu, odnosno za naredne sjednice, osiguraju i našoj
kolegici Stani Burić, evo možemo to dogovorit se na kojem mjestu, da može i ona da reći
svoje primjedbe, prijedloge, radi svojih posebnih potreba na prigodnoj lokaciji joj osiguramo
jedan mikrofon ili tako nešto.

AD3. Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o lokalnoj samoupravi (skraćeni postupak)

U ime predlagača obrazloženje je dao ministar Balić Suad.
Otvorena je rasprava.
U raspravi je učestvovao Ajman Šoše i predložio amandman na Prijedlog zakona o izmjeni
Zakona o lokalnoj samoupravi, koji glasi:
„Izuzetno od odredbi iz stava 1 i 3 ovog Člana postupak donošenja odluka Gradskog vijeća
određuje se statutom Grada Mostara“.
Predsjedavajući je predložio da se glasanje o navedenom Zakonu ostavi za poslije zbog
uloženog amandmana na koji se Vlada treba izjasniti.

AD4. Nacrt Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti Hercegovačko-neretvanskog kantona

U ime predlagača obrazloženje je dao ministar Teletović Ajdin.
Otvorena je rasprava.
U raspravi je učestvovao Amer Zagorčić, Zoran Krešić, Đuro Prkačin, Adnan Velagić, Stana
Burić, Osman Ćatić, Tomislav Martinović.
Nakon rasprave Predsjedavajući je predložio slijedeci zaključak:
„Prihvaća se Nacrt Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti HNK kao dobra osnova za izradu
Prijedloga Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti HNK. Skupština će prijedloge i mišljenja
iznesena na sjednici Skupštine dostavit Vladi HNK na razmatranje. Zadužuje se Vlada HNK
da u roku od 30 dana organizuje javnu raspravu po ovom zakonu.“
Uslijedilo je glasanje na Prijedlog ovog zaključka.
Nakon glasanja konstatovano je da je većinom glasova uz tri suzdržana glasa prihvaćen Nacrt
Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti Hercegovačko-neretvanskog kantona.

AD5. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o premiji – učestvovanju osiguranih osoba u
troškovima zdravstvene zaštite na teritoriju Hercegovačko-neretvanskog kantona

U ime predlagača obrazloženje je dao Rade Bošnjak, ispred Zavoda zdravstvenog osiguranja
HNK.
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Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Amer Zagorčić, Luka Faletar, Tomislav Martinović, Aner Žuljević,
Šerif Špago.
Uslijedilo je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je da je većinom glasova prihvaćen uz dva glasa protiv
Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o premiji – učestvovanju osiguranih osoba u troškovima
zdravstvene zaštite na teritoriju Hercegovačko-neretvanskog kantona.
Uslijedila je pauza od 30 minuta.

AD6. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i
načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje na području
Hercegovačko-neretvanskog kantona

U ime predlagača obrazloženje je dao Rade Bošnjak, ispred Zavoda zdravstvenog osiguranja
HNK.
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Aner Žuljević, Andrea Pehar, Ajman Šoše, Tomislav Martinović,
Šerif Špago, Nevenko Herceg.

Andrea Pehar je prodložila sljedeće amandmane:
„U članu 2 Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu
obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-
neretvanskog kantona, umjesto riječi „nezaposlene osobe 2,5%“, zamijeniti riječima
„nezaposlene osobe i vjerski službenici u Hercegovačko-neretvanskom kantonu koji nisu
osigurani pod drugom osnovu 2,5%.“
Iza člana 4 odluke, dodaje se člana 5 odluke.
Član 5 odluke mijenja se i glasi „doprinose za obvezno zdravstveno osiguranje vjerski
službenici u Hercegovačko-neretvanskom kantonu, a koji nisu osigurani po drugom osnovu
ostvaruju kao i nezaposlene osobe, a plaćat će ga Zavod za zapošljavanje Hercegovačko-
neretvanskog kantona.“
Člana 5 Odluke postoje člana 6 Odluke.
Ajman Šoše je predložio slijedeće amandman na Zakon o izmjeni zakona o lokalnoj
samoupravi:
U Zakonu o lokalnoj samoupravi („Službene novine HNK“ broj 4/00), u članu 19. stav (4)
mijenja se i glasi:
„Izuzetno od odredbi stava (1) i stava (3) ovog člana, postupak donošenja odluke Gradskog
vijeća Grada Mostara određuje se Statutom Grada Mostara“.

„Član 1 odluke se briše, član 2 postaje član 1, član 3 postaje član 2, a član 4 postaje član 3,
član 5 postaje član 4“.

Uslijedila je pauza od 10 minuta.
Nakon pauze Predsjednik Vlade Nevenko Herceg je na Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o
lokalnoj samoupravi predložio da se danas Skupština ne izjašnjava o amandmanima
zastupnika Ajmana Šoše na Prijedlog Zakona o izmjenama Zakona o lokalnoj samoupravi, te
da ce se Vlada očitovati do naredne sjednice Skupštine.

Nakon usaglašavnja Predsjedavajući je predložio Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama
Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno
zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-neretvanskog kantona:
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Članak 1.
U Odluci  o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno
zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-neretvanskog kantona („Službene novine
HNK“, broj: 4/10, 6/11 i 7/12) u članu 12. stav (1) tačka 2. alineja 1. riječi: „Nezaposlene
osobe 2% zamjenjuje se riječima: „Nezaposlene osobe 2,5%“.

Članak 2.
U članu 12. stava (1) Tačke 2. iza alineje 1. dodaje se alineja 2. koja glasi: „Za svakog člana
porodice nezaposlene osobe, koja nije osigurana po drugom osnovu, a starija je od 18 godina,
mjesečno u paušalnom iznosu od 3,00 KM“.

Članak 3.
U članu 12. stav (1) iza tačke 10. dodaje se nova tačka 11. koja glasi: „Redovni studenti preko
26 godina, koji nisu osigurani po drugom osnovu, sami plaćaju doprinos za obavezno
zdravstveno osuguranje u paušalnom iznosu od 20,00 KM mjesečno, a najduže do navršene
30-te godine života“.

Članak 4.
Vlada Hercegovačko-neretvanskog kantona će posebnim propisom utvrditi uslove i način
uvođenja u sistem zdravstvenog osiguranja neosiguranih vjerskih službenika.

Članak 5.
Odluka stupa na snagu osmog dana od dana objavljivanja u „Službenim novinama
Hercegovačko-neretvanskog kantona“.

Uslijedilo je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o
utvrđivanju osnovica, stopa i načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno
osiguranje na području Hercegovačko-neretvanskog kantona jednoglasno usvojen.
Predsjedavajući je konstatovao da se Skupština danas neće izjašnjavati o izmjenama Zakona o
lokalnoj samoupravi, dok se Vlada ne očituje o uloženim amandmanima.

AD7. Izvještaji o radu i poslovanju zdravstvenih ustanova za 2015. godinu čiji je osnivač
odnosno suosnivač Hercegovačko-neretvanski kanton:
a) Sveučilišna klinička bolnica Mostar
b) Kantonalna bolnica “Dr. Safet Mujić” Mostar,
c) Opšta bolnica Konjic,
d) Dom zdravlja Stari Grad Mostar,
e) Zavod za javno zdravstvo HNK.

U ime predlagača obrazloženje su dali: Ante Kvesić, direktor Sveučilišne kliničke bolnice
Mostar , Zlatko Guzin, direktor Kantonalne bolnice „Dr. Safet Mujić“, Suzana Sokolović-
Begić, direktorica Opšte bolnice Konjic, Sarić Bajro, direktor Doma zdravlja Stari grad
Mostar, Enis Čolaković, direktor Zavoda za javno zdravstvo HNK.
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Elmir Šator, Davor Pehar, Osman Ćatić, Tomislav Martinović,
Zijat Mušić.
Predsjedavajući je predložio slijedeće zaključke:
1.) Još jednom pozivamo nadležne organe F BiH i BiH da u okviru svojih nadležnosti
pomognu u rješavanju financijskih dubioza, zdravstvenih ustanova u HNK;
2.) Zadužuje se Vlada HNK da utvrdi metodologiju izrade izvještaja o radu i poslovanju
zdravstvenih ustanova čiji je osnivač ili suosnivač HNK;
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3.) Zadužuje se Vlada HNK da utvrdi eventualnu odgovornost organa upravljanja
zdravstvenih ustanova čiji je osnivač ili suosnivač HNK za gubitke u poslovanju u 2015.
godini i poduzme konkretne mjere i aktivnosti;
4.) Zadužuje se Vlada HNK da razmotri mogućnost povećanja sredstava za rad zdravstvenih
ustanova u Budžetu za 2017. godinu;
5.) Zaključci stupaju na snagu danom donošenja i objavit će se u Narodnim novinama HNK.
Uslijedilo je glasanje na prijedlog zaključaka.
Nakon glasanja konstatovano je da su zaključci jednoglasno usvojeni.

AD8. Mišljenje na Prednacrt Federalnog Zakona o štrajku

U ime predlagača obrazloženje je dao pomoćnik ministra, Ministarstva zdravstva, rada i
socijalne zaštite HNK, Antonio Vujica.
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Amer Zagorčić, Zijat Mušić, Đuro Prkačin, Aner Žuljević
Predsjedavajući je predložio slijedeći zaključak:
„Skupština HNK prihvaća zaključak Vlade HNK, broj 01-102-2106/16 od 17.10.2016. godine
u vezi sa mišljenjem na Prednacrt  Federalnog Zakona o štrajku.
Zaključak iz tačke 1 čini sastavni dio ovog zaključka.
Ovaj zaključak će se dostaviti Federalnom ministarstvu rada i socijalne politike. Zaključak
stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim novinama HNK“.
Uslijedilo je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je da je Zaključak jednoglasno usvojen.

AD9.Prijedlog zaključaka o Analizi stanja u ostvarivanju prava boračke populacije za
period 2014-2015. s prijedlogom mjera (XVI. sjednica Skupštine održana 28.04.2016.
godine)

Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Zijat Mušić, Oliver Soldo, Tomislav Martinović, Aner Žuljević
Nakona rasprave Predsjedavajući je predložio slijedeće zaključke:
1.) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca HNK i Vlada HNK da izrade registar korisnika
prava u skladu sa Zakonom o dopunskim pravima boraca  i članova njihovih porodica. Rok 90
dana.
2.) Formirati komisiju za pitanja boraca, kao privremeno radno tijelo Skupštine HNK.
Zadužuje se Kolegij Skupštine da za narednu sjednicu Skupštine HNK pripremi prijedlog
odluke za formiranje komisije.
3.) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca HNK i Vlada HNK da za tematsku sjednicu
Skupštine pripremi izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava boračke populacije, s
prijedlogom mjera za poboljšanje stanja. Rok drugo tromjesečje 2017. godine.
4.a) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca i Vlada HNK da osigura pravovremeno
provođenje procedura kako bi sredstva planirana u Budžetu HNK za realizaciju prava po
Zakonu o dopunskim pravima boraca HNK bila realizovana do kraja kalendarske godine, a
sredstva za banjsko-klimatsko liječenje do kraja septembra budžetske godine.
4.b) Zadužuje se Vlada HNK da u Budžetu HNK za 2017. i 2018. godinu planira povećanje
sredstava na poziciji izdaci po osnovu Zakona o dopunskim pravima boraca za 15%.
4.c) Zadužuje se Vlada HNK i resorna ministarstva da pronađu model dodjele stipendije za
studente iz porodica boračke populacije kojim će se omogućiti pravednija zastupljenost
studenata iz tih kategorija. Rok 60 dana.
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4.d) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca HNK da izradi evidenciju o stanju
zaposlenosti pripadnika boračke populacije kao i članova njihovih porodica.
5.) Zadužuju se rukovodioci kantonalnih organa, upravnih organizacija, ustanova, zavoda,
vanbudžetskih fondova i javnih poduzeća na provođenje obaveza propisanih federalnim
Zakonom o pravima boraca i članova njihovih porodica i Zakonom o dopunskim pravima
boraca i članova njihovih porodica HNK, koji regulišu prednost za borce i članove njihovih
porodica prilikom zapošljavanja pod jednakim uslovima.
6.) Skupština HNK će Vladi HNK dostaviti i sve druge prijedloge i inicijative iznesene na
sjednici Skupštine na dalje razmatranje i realizaciju.
Uslijedilo je glasanje na predložene zaključke.
Nakon glasanja konstatovano je da su zaključci o ostvarivanju prava boračke populacije
jednoglasno usvojeni.

AD10. Prijedlog zaključaka o Informaciji o zdravstvenom stanju stanovništva HNK
(XX. sjednica Skupštine održana 07.10.2016. godine)

Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Amer Zagorčić, Osman Ćatić, Davor Pehar, Tomislav Martinović.
Nakon rasprave Predsjedavajući je predložio slijedeće zaključke:
1.) Zadužuje se Vlada HNK da usvoji plan po kojem bi se na području našeg Kantona
provodile aktivnosti promocije zdravlja i zdravih stilova života. Pri izradi plana posebnu
pažnju posvetiti mladoj populaciji (djeca predškolske i školske dobi i studenti na fakultetima).
2.) Zadužuje se Vlada HNK i Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da u
Budžetu za 2017. godinu planiraju sredstva za provođenje programa za rano otkrivanje
malignih tumora na prostoru našeg Kantona.
3.) Zadužuje se Vlada HNK i Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da u
saradnji sa Federalnim ministarstvom zdravstva planira i realizuje projekte prevencije
kardiovaskularnih bolesti na području našeg Kantona.
4.) Zadužuje se Vlada HNK da iznađe mogućnost planiranja sredstava u Budžetu HNK za
sistematske preglede djece u osnovnim i srednjim školama.
5.) Zadužuje se Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da u saradnji sa
Zavodom zdravstvenog osiguranja HNK i Zavodom za javno zdravstvo HNK uspostavi
elektronski registar malignih oboljenja u HNK.
6.) Skupština HNK će Vladi HNK i drugim nadležnim institucijama dostavit na dalje
razmatranje i realizaciju prijedloge i inicijative poslanika Ćatić Osmana i Kluba poslanika
SDP-a predloženih na sjednici Skupštine, uz obavezu redovnog izvještavanja o poduzetim
mjerama.
Uslijedilo je glasanje
Nakon glasanja konstatovano je da su zaključci o Informaciji o zdravstvenom stanju
stanovništva HNK jednoglasno usvojeni.

Sjednica je zaključena u 17:30 sati.

Zapisničari                                                                                                  Predsjedavajući

Danijel Groznica
Šerif Špago

Aida Dedić
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Bosna i Hercegovina
Federacija Bosne i Hercegovine

Hercegovačko-neretvanski kanton
S K U P Š T I N A

Broj: 02-01-XXI-348/16
Mostar, 08.11.2016. godine

IZVOD IZ ZAPISNIKA
sa dvadeset prve (XXI) sjednice Skupštine

Hercegovačko-neretvanskog kantona

Sjednica je održana 08.11.2016. godine u Sali Skupštine HNK u Mostaru s početkom u 11:00
sati.
Sjednicu je otvorio predsjedavajući Skupštine Šerif Špago i pozdravio prisutne.
Sekretar Skupštine, Željka Čule obavila je prozivku.
Prisutni: Stana Burić, Boris Bošnjak, Osman Ćatić, Ramiz Fajić, Luka Faletar, Anel Kljako,
Andrea Pehar, Tomislav Martinović, Zijat Mušić,Ante Pavličević, Davor Pehar, Đuro
Prkačin, Dario Pušić, Vesna Saradžić, Amir Šelo, Ajman Šoše, Šerif Špago, Ana-Marija
Tadić-Jakovljević, Drago Tule, Amer Zagorčić, Aner Žuljević, Zlatko Hadžiomerović, Osman
Macić, Ivona Raguž, Adnan Velagić, Zoran Raič.
Odsutni: Ilija Cvitanović, Mesud Džajić, Elmir Šator.
Konstatovano je da je na sjednici prisutno 26 poslanika, te da postoji kvorum za rad i
pravosnažno odlučivanje.
Naknadno je sjednici pristupio Elmir Šator.
Sjednici je prisustvovao Zoran Krešić kojem se trebao verificirati mandat,umjesto poslanice
Mare Anđelić koja je podnijela ostavku i kojoj je prestao mandat.
Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika.

Predloženi dnevni red:
1. a) Odluka o prestanku mandata poslanika u Skupštini HNK;

b) Odluka o verifikaciji mandata poslanika u Skupštini HNK;
2. Poslanička pitanja;
3. Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o lokalnoj samoupravi (skraćeni postupak);
4. Nacrt Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti Hercegovačko-neretvanskog kantona;
5. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o premiji – sudjelovanju osiguranih osoba u troškovima
zdravstvenog osiguranja na teritoriju Hercegovačko-neretvanskog kantona;
6. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu
obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-
neretvanskog kantona;
7. Izvještaji o radu i poslovanju zdravstvenih ustanova za 2015. godinu čiji je osnivač
odnosno suosnivač Hercegovačko-neretvanski kanton:
a) Sveučilišna klinička bolnica Mostar,
b) Kantonalna bolnica “Dr. Safet Mujić” Mostar,
c) Opšta bolnica Konjic,
d) Dom zdravlja Stari Grad Mostar,
e) Zavod za javno zdravstvo HNK,
8. Mišljenje na Prednacrt Federalnog Zakona o štrajku;



12

9. Prijedlog zaključaka o Analizi stanja u ostvarivanju prava boračke populacije za period
2014-2015. s prijedlogom mjera (XVI. sjednica Skupštine održana 28.04.2016. godine);
10. Prijedlog zaključaka o Informaciji o zdravstvenom stanju stanovništva HNK (XX.
sjednica Skupštine održana 07.10.2016. godine).
Predloženi dnevni red je usvojen jednoglasno.

AD1. a) Odluka o prestanku mandata poslanika u Skupštini HNK

Predsjedavajući Skupštine je pročitao prijedlog Odluke i to:
„Utvrđuje se prestanak mandata poslanika u Skupštini HNK i to Mari Anđelić, HDZ 1990.
„Ova odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u „Službenim novinama
HNK.“
Otvorena je rasprava.
Primjedbi i prijedloga nije bilo.
Uslijedilo je glasanje.
Odluka je jednoglasno usvojena.

b) Odluka o verifikaciji mandata poslanika u Skupštini HNK

Predsjedavajući Skupštine je pročitao prijedlog odluke i to:
„Verifikuje se mandat sljedećem poslaniku u Skupštini HNK i to Zoranu Krešiću HDZ
1990“.
„Ova odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u „Službenim novinama
HNK“.
Otvorena je rasprava.
Primjedbi i prijedloga nije bilo.
Uslijedilo je glasanje.
Odluka je jednoglasno usvojena.

AD2.Poslanička pitanja.

Adnan Velagić
Ja podnosim zastupničku inicijativu prema Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta
HNK-a, da sistematizaciju radnih mjesta uradi u skladu sa zakonskim propisima, Službeni
glasnik BiH od 25.04.2011. godine, a odnosi se na nivoe osnova kvalifikacijskog okvira u
BiH. Naime, bilo bi potrebno da se u sistematizaciju unesu nazivi „bachelor“  i to za prvi
ciklus visokog obrazovanja, odnosno „master“ za drugi ciklus visokog obrazovanja. Smatram
da je ovo potrebno iz razloga što visokoškolske institucije u HNK-a izdaju diplome sa
nazivima „bachelor“i „master“, a u konkursima se može primjetiti potražnja, često vidimo za
profesorima, inžinjerima i slično, bez naziva „bachelor“. Ovo stvara određeni haos i
nesnalaženja, pa ih je potrebno otkloniti.

Amer Zagorčić
Moje prvo pitanje je za Ministarstvo obrazovanja, koje od osnovnih i srednjih škola u HNK-a
posjeduju atestirane protivpožarne aparate, atestirane ispravne hidrante, a koje ne posjeduju,
koje od škola posjeduju planove zaštite i spašavanja učenika u slučaju požara, elementarne
nepogode ili nekog drugog nepredviđenog događaja? Po informacijama koje imam, postoje
čak škole koje nemaju niti hidrant niti protivpožarne aparate niti imaju bilo kakav plan u
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slučaju nekog nepredviđenog događaja za učenike i u tom smislu postavljam ovo pitanje
Ministarstvu obrazovanja.
Drugo pitanje je premijeru.Mi smo 28.07.2016. godine usvojili jedna zaključak vezano za
prosjačenje i trebalo je u roku 60 dana izvijestiti Skupštinu, mi do danas nismo dobili izvještaj
po učinjenom, te bi zamolio da nam se to dostavi i pitam kad ćemo to dobiti.

Ramiz Fajić
Moje poslaničko pitanje je upućeno kantonalnom tužilaštvu HNK-a. „Poštovani, molim vas
da mi dostavite podatke koliko ima otvorenih predmeta neriješenih ubistava na području
HNK-a i šta kantonalno tužilaštvo poduzima na otkrivanju počinioca i dali su formirani
posebni timovi tužioca za te predmete.

Davor Pehar
Ja bih uputio jednu inicijativu prema Ministarstvu zdravstva, Zavodu zdravstvenog osiguranja
i Zavodu za javno zdravstvo, a odnosi se na uspostavu elektronskog registra malignih
oboljenja. Činjenica je da smo mi suficijentni što se tiče prikupljanja podataka sa terena, jer
zdravstveni radnici to vrlo nerado i ne uvijek sa apsolutnom točnošću rade, a uspostavom
elektronskog sustava koji se nalazi u Zavodu zdravstvenog osiguranja stekli su se preduvjeti
da se uz određenu softversku nadogradnju i rješenja uspostavi elektronska evidencija oboljelih
od malignih bolesti, čime bismo u konačnici dobili točan podatak o broju oboljelih, kao i sa
svim onim karakteristikama koje su neophodne za uvođenje ovog registra. I ja sam već
razgovarao sa ljudima koji bi trebali znati nešto o tome i oni su me uvjerili da se to može
napraviti. Tako da evo s ove govornice apeliram u tom smjeru, to bi trebao biti, ovaj registar u
biti trebao bi biti preteča elektronskog javnog zdravstva, znači sve one podatke koje javno
zdravstvo kao takvo dobija u pisanoj formi mogu se dobiti iz postojeće aplikacije koje se
nalazi u Zavodu zdravstvenog osiguranja, čime bismo dobili znatno točnije, preciznije,
blagovremenije informacije i u konačnici bismo znali apsolutne podatke o zdravstvenom
stanju našeg stanovništva, a to bi nam onda svima pomoglo da provodimo određene
programe, mjere i intervencije, kako bi došlo do tih poboljšanja

Zlatko Hadžiomerović
Ja aplelujem na vas da se svi uključite u rješavanje problema Doma zdravlja Uzinovići-Stolac.
Ponovo ću citirati uvaženog Rimljanina konzula Marka Poncija Katona koji je tražio u
punskim ratovima i po treći put da Kartaga mora pasti, da se mora razrušiti. Ja apelujem na
vas da me podržite, da ispravimo nepravdu koja je nanesena Domu zdravlja Uzinovići. Dobio
sam vrlo precizne odgovore od Zavoda zdravstvenog osiguranja, od ministarstva kako nije
došlo do uvećanja broja korisnika usluga, a ipak su neki dobili uvećanje novaca. Ja bi zamolio
da imaju obzira prema tim uposlenicima koji rade kao podstanari u privatnoj kući, kad dođe
jedan naš Amerikanac svaki put strahuju poveća im kiriju za 50 maraka. Ako nastavimo dalje
to će izać puno više od onoga što oni imaju jer oni plaćaju tu kiriju iz svojih džepova, što je
vrlo nepošteno. Ja vas molim da imate razumijevanja napraviti preraspodjelu novca i da
platite barem troškove zakupa te privatne kuće u kojoj oni žive i rade.

Zijat-Zijo Mušić
Ja ću prvo obrazloženje i na kraju će bit pitanje. Iz kojeg razloga je pitanje? Vi znate da je
kraj godine, da ćemo ovih dana vjerovatno raditi na budžetu, možda čak i na rebalansu, koliko
ja znam, pa će moje možda pitanje pomoć svim poslanicima, a ja ću ga postaviti vrlo jasno i
precizno. Znači mi ovih već nekoliko dana, ovo je jedan uvod u ovo pitanje, već jedan duži
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period, nekoliko mjeseci, ne dobivamo ni Službene novine, ne znam zašto, ali ovo nije
poslaničko pitanje, ali pratim po portalima i medijima i rad Vlade, vidim većina tačaka u radu
Vlade je preraspodjela sredstava. Ja sam za ovom govornicom kad je donošen budžet zaista
hvalio i dan danas hvalim da je ovo kanton koji je sigurno donio jedan dobar i realan budžet,
možda budžet jest realan zato što je bilo dovoljno sredstava, ali imam osjećaj da većina tih
sredstava se kasnije preraspodjeljuje, pa ću ja biti vrlo jasan, postavljam pitanje, da mi se
dostave sva rješenja koja su urađena, preraspodjela, svakog budžetskog korisnika, iz razloga
što će svima, meni i svima nama pomoći pri planiranju narednog budžeta, jer nema potrebe da
neke stavke mi ovdje odobrimo koje stoje tamo pa se na kraju samo sa njima prebacuje sa
jedne namjene na drugu. Pitanje ću pročitat vrlo jasno, molim da mi dostavite sva rješenja
koja ste donijeli o prerapodijeli sredstava na budžetskim stavkama svih budžetskih korisnika.
Također tražim da mi analitički navedete utrošak tih sredstava za svakog budžetskog
korisnika, odnosno po svakom rješenju koje ste donijeli. Ako ovo dobijem onda ćemo svi biti
dobro informisani, pa ćemo vjerovatno dobar budžet koji je bio u ovoj godini, imati još bolji
za narednu godinu.

Vesna Saradžić
Ja imam dva poslanička pitanja. Prvo. U skladu sa članom 71 Zakona o pravima, obavezama i
odgovornostima pacijenata F BiH, u cilju praćenja ostvarivanja prava pacijenata propisanim
pomenutim zakonom, molim da mi se dostavi izvještaj o radu Zdravstvenog savjeta ili vijeća
HNK-a za prethodnu godinu.
Drugo moje poslaničko pitanje odnosi se na Zakon o pružanju besplatne pravne pomoći u
našem kantonu. Mi imamo zakon, imamo zavod za pružanju besplatne pravne pomoći, koji je
definisan ovim zakonom i koji je osnovan 03.12.2014. godine, ja postavljam pitanje
ministarstvu pravosuđa, dali je u funkciji zavod, odnosno dali radi, ako radi, zašto nam ne
dostavlja godišnji izvještaj, izvještaj o radu ovoj skupštini, a ako ne radi, zašto ne radi?

Osman Macić
Ja imam jednu inicijativu Ministarstvu unutrašnjih poslova HNK-a, to je inicijativa za
postavljanje stacionarnih radara. Inicijativa sa prijedlogom da se na magistralnom putu M-17
u mjestima škola Podorašac, škola Čelebići, Ostrožac i Vrapčići i na lokaciji od autobuske
stanice u Konjicu do motela Konjic, postavi stacionarni radar kao prevencija saobraćajnih
udesa uzrokovanih prekomjernom brzinom. Poznato nam je da su predložene lokacije za
postavljanje stacionarnih radara na jednim od najgušće naseljenih dijelova gdje za sva
motorna vozila najveća dozvoljena brzina kretanja je 50 kilometara na sat i da na tim
lokacijama su česti udesi, a znamo da su tu i pješački prijelazi za djecu. Odavno mnogi
gradovi u BiH već koriste stacionarne radare kako bi se obezbjedio saobraćaj na putevima i
saobraćaj na putevima podigao na što veći nivo i naravno počinioci prekršaja i krivičnih dijela
u saobraćaju sankcionisali. Tako da je po službenim podacima Ministarstva unutrašnjih
poslova Zeničko-dobojskog kantona kao rezultat naznačenih aktivnosti za kontrolu brzine
kretanja vozila u saobraćaju za dan samo jedan, 09.08.2016. godine, stacionarni radarski
sistem instaliran na magistralnim cestama za samo 12 sati evidentirao i zabilježio 825
prekršaja prekoračenja dozvoljene brzine. Ovi prekršaji su dokumentovani, a počinioci istih
su sankcionisani. Postavljanjem stacionarnih radara na pomenutim lokalitetima na
magistralnom putu M-17 nadam se da će spriječiti ugrožavanje života, a posebno djece i
uticati direktno na sigurnost učesnika u saobraćaju. Zahvaljujem.

Osman Ćatić
Ja sam imao jednu poslaničku inicijativu od 28.04.2016. godine upućenu ministarstvu
saobraćaja i veza, a otprilike veže se i za ovo što je kolega govorio, Macić, vezano za
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sigurnost djece, a posebno kod osnovnih škola. I nedavno smo imali jednu, nažalost, situaciju
gdje je kod osnovne škole u Čelebićima golf udario jedanaestgodišnju djevojčicu. Zato ću
ponoviti još jednom inicijativu i u slučaju da mi se ne odgovori u propisanom roku
poslovničkom, zahtijevat ću, odnosno u skladu sa poslovnikom tražiti da se uvrsti tačka u
dnevni red. Znači molim da se izvrši inspekcijski nadzor vertikalne i horizontalne
signalizacije u blizini svih škola, a posebno osnovnih, te da se poslije inspekcijskog nadzora
izvrši postavljanje saobraćajnih znakova kojima se ograničava brzina kretanja motornih
vozila, kao i da se izvrši instaliranje horizontalnih usporivača brzina, takozvanih ležećih
policajaca. Dok se te mjere ne provedu molim da se za vrijeme početka i kraja nastave u
blizini škola obavezno upute saobraćajne patrole, imamo škola koje se nalaze uz relativno
frekventne saobraćajnice, neke od njih imaju pregledne pravce na kojima neodgovorni vozači
razvijaju brzinu, što predstavlja stalnu opasnost za sve pješake, a posebno za djecu koja idu u
školu. Ovakvim vožnjama prouzrokovano je više saobraćajnih nezgoda, među kojima
nažalost i sa smrtnim posljedicama, posebno kada djeca izlaze iz školskog busa. Uvjeren sam
da će postojanje znakova za ograničavanje brzina, kao i instaliranje ležećih policajaca,
povećati sigurnost svih učesnika u saobraćaju, kako pješaka, tako i vozača, a naravno i ove
mjere koje je kolega Macić kazao, ja se pridružujem i ovoj njegovoj inicijativi

Aner Žuljević
Ja sam na prošloj sjednici postavio pitanje vezano za problem sa stambenim objektom u
kojem se vršila intervencija u okviru jednog poslovnog prostora na nosivom zidu, što je bilo
poznato i iz medija, i dobio sam odgovor od Tužilaštva i od Službe za zajedničke poslove F
BiH, izuzev Ministarstva pravde, za onaj dio inspekcijskog nadzora. Tako da bi sad samo
konkretizirao određene stvari, pošto je odgovor Službe za zajedničke poslove bio sve samo ne
odgovor na ono što sam ja postavio i zatražio u svom pitanju. Međutim, ono što je meni na
neki način omogućilo da danas ponovno postavim isto pitanje, a nadam se da će biti tako i
shvaćeno, da ću konačno dobit odgovor u smislu prateće dokumentacije, da je i sama Služba
za zajedničke poslove F BiH u svom odgovoru rekla da posjeduje kompletnu dokumentaciju
zgrade. Zato zahtijevam da mi se umjesto elaborata koje sam dobivao u obliku prethodnog
odgovora dostavi konkretno dokaz o pravu da zajednički prostor stanara putem javnog poziva
daju u zakup trećim licima i projektnu dokumentaciju kompletne zgrade koja je jedina
relevantna za bilo kakav nalaz, uključujući i sudskog vještaka, koji se pojavio u okviru ovog
postupka. S obzirom da  stanovnici ove zgrade, a između ove dvije sjednice se desio i onaj
zemljotres, pa je situacija na neki način još alarmantnija, stanovnici ove zgrade ne traže ništa
osim da se na relevantnoj dokumentaciji prilikom izgradnje tog objekta, a na bazi uvida u
statističke parametre, utvrdi dali je ta sanacija adekvatno napravljena, kako se ne bi dešavala
situacija da svaku noć prilikom odlaska na spavanje razmišljaju o tome dali će sutra u slučaju
zemljotresa se sve srušit.
I moje drugo pitanje, vezano za ministarstvo obrazovanja HNK-a, dali ima u planu donošenje
zakona o predškolskom odgoju, te dali je u proteklom periodu rađena bila kakva analiza
poštivanja postojećih pedagoških standarda u okviru predškolskih ustanova koje egzistiraju u
HNK-a, ako jeste, volio bi da dobijem informaciju o okviru poštivanja pedagoških standarda u
svim predšlolskim ustanovama?

Amir Šelo
Postavio bih jedno pitanje opštinama u HNK-a i Gradu Mostaru, kao jedinicama lokalne
samouprave, da mi dostave informaciju o stanju u oblasti upravnog rješavanja. Naime, o čemu
se radi? Neki kantoni u Federaciji na svojim skupštinama redovno dostavljaju informacije o
stanju u oblasti upravnih postupaka, upravnog rješavanja u svojim jedinicama lokalne
samouprave. Mi smo vjerovatno svjedoci da u nas takva praksa zaista ne postoji, mislim da
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opštine trebaju dostavljati takvu informaciju, ne samo Skupštini, nego i Vladi, ali evo, želio bi
da ja kao poslanik iniciram takvu jednu praksu, te stoga tražim da mi opštine u HNK-a i Grad
Mostar dostave informaciju o stanju u oblasti upravnog rješavanja.

Ajman Šoše
Ja imam inicijativu, da Vlada HNK-a i nadležna tijela što prije daju mišljenje na inicijativu
Kluba poslanika Bošnjaka u skupštini kantona za izmjenu Ustava. Naime, već duži vremenski
period Vlada i nadležna tijela ne dostavljaju mišljenje, iako je uredno dostavljeno u
proceduru, zbog čega Klub poslanika Bošnjaka na ovaj način i urgira da se to što prije uradi i
dostavi kako bi na eventualnu narednoj sjednici skupštine ovu tačku mogli uvrstiti na dnevni
red. Ukoliko se ne dostavi mišljenje mi ćemo iskoristiti naravno poslaničku mogućnost i ovu
tačku dnevnog reda kandidovati.
Đuro Prkačin
Evo jedna inicijativa, više zamolba, nego inicijativa, prema kolegiju Skupštine i prema
tehničkom osoblju, da za narednu sjednicu, odnosno za naredne sjednice, osiguraju i našoj
kolegici Stani Burić, evo možemo to dogovorit se na kojem mjestu, da može i ona da reći
svoje primjedbe, prijedloge, radi svojih posebnih potreba na prigodnoj lokaciji joj osiguramo
jedan mikrofon ili tako nešto.

AD3. Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o lokalnoj samoupravi (skraćeni postupak)

U ime predlagača obrazloženje je dao ministar Balić Suad.
Otvorena je rasprava.
U raspravi je učestvovao Ajman Šoše i predložio amandman na Prijedlog zakona o izmjeni
Zakona o lokalnoj samoupravi, koji glasi:
„Izuzetno od odredbi iz stava 1 i 3 ovog Člana postupak donošenja odluka Gradskog vijeća
određuje se statutom Grada Mostara“.
Predsjedavajući je predložio da se glasanje o navedenom Zakonu ostavi za poslije zbog
uloženog amandmana na koji se Vlada treba izjasniti.

AD4. Nacrt Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti Hercegovačko-neretvanskog kantona

U ime predlagača obrazloženje je dao ministar Teletović Ajdin.
Otvorena je rasprava.
U raspravi je učestvovao Amer Zagorčić, Zoran Krešić, Đuro Prkačin, Adnan Velagić, Stana
Burić, Osman Ćatić, Tomislav Martinović.
Nakon rasprave Predsjedavajući je predložio slijedeci zaključak:
„Prihvaća se Nacrt Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti HNK kao dobra osnova za izradu
Prijedloga Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti HNK. Skupština će prijedloge i mišljenja
iznesena na sjednici Skupštine dostavit Vladi HNK na razmatranje. Zadužuje se Vlada HNK
da u roku od 30 dana organizuje javnu raspravu po ovom zakonu.“
Uslijedilo je glasanje na Prijedlog ovog zaključka.
Nakon glasanja konstatovano je da je većinom glasova uz tri suzdržana glasa prihvaćen Nacrt
Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti Hercegovačko-neretvanskog kantona.

AD5. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o premiji – učestvovanju osiguranih osoba u
troškovima zdravstvene zaštite na teritoriju Hercegovačko-neretvanskog kantona

U ime predlagača obrazloženje je dao Rade Bošnjak, ispred Zavoda zdravstvenog osiguranja
HNK.
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Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Amer Zagorčić, Luka Faletar, Tomislav Martinović, Aner Žuljević,
Šerif Špago.
Uslijedilo je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je da je većinom glasova prihvaćen uz dva glasa protiv
Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o premiji – učestvovanju osiguranih osoba u troškovima
zdravstvene zaštite na teritoriju Hercegovačko-neretvanskog kantona.
Uslijedila je pauza od 30 minuta.

AD6. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i
načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje na području
Hercegovačko-neretvanskog kantona

U ime predlagača obrazloženje je dao Rade Bošnjak, ispred Zavoda zdravstvenog osiguranja
HNK.
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Aner Žuljević, Andrea Pehar, Ajman Šoše, Tomislav Martinović,
Šerif Špago, Nevenko Herceg.

Andrea Pehar je prodložila sljedeće amandmane:
„U članu 2 Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu
obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-
neretvanskog kantona, umjesto riječi „nezaposlene osobe 2,5%“, zamijeniti riječima
„nezaposlene osobe i vjerski službenici u Hercegovačko-neretvanskom kantonu koji nisu
osigurani pod drugom osnovu 2,5%.“
Iza člana 4 odluke, dodaje se člana 5 odluke.
Član 5 odluke mijenja se i glasi „doprinose za obvezno zdravstveno osiguranje vjerski
službenici u Hercegovačko-neretvanskom kantonu, a koji nisu osigurani po drugom osnovu
ostvaruju kao i nezaposlene osobe, a plaćat će ga Zavod za zapošljavanje Hercegovačko-
neretvanskog kantona.“
Člana 5 Odluke postoje člana 6 Odluke.
Ajman Šoše je predložio slijedeće amandman na Zakon o izmjeni zakona o lokalnoj
samoupravi:
U Zakonu o lokalnoj samoupravi („Službene novine HNK“ broj 4/00), u članu 19. stav (4)
mijenja se i glasi:
„Izuzetno od odredbi stava (1) i stava (3) ovog člana, postupak donošenja odluke Gradskog
vijeća Grada Mostara određuje se Statutom Grada Mostara“.

„Član 1 odluke se briše, član 2 postaje član 1, član 3 postaje član 2, a član 4 postaje član 3,
član 5 postaje član 4“.

Uslijedila je pauza od 10 minuta.
Nakon pauze Predsjednik Vlade Nevenko Herceg je na Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o
lokalnoj samoupravi predložio da se danas Skupština ne izjašnjava o amandmanima
zastupnika Ajmana Šoše na Prijedlog Zakona o izmjenama Zakona o lokalnoj samoupravi, te
da ce se Vlada očitovati do naredne sjednice Skupštine.

Nakon usaglašavnja Predsjedavajući je predložio Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama
Odluke o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno
zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-neretvanskog kantona:



18

Član 1.
U Odluci  o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno
zdravstveno osiguranje na području Hercegovačko-neretvanskog kantona („Službene novine
HNK“, broj: 4/10, 6/11 i 7/12) u članu 12. stav (1) tačka 2. alineja 1. riječi: „Nezaposlene
osobe 2% zamjenjuje se riječima: „Nezaposlene osobe 2,5%“.

Člank 2.
U članu 12. stava (1) Tačke 2. iza alineje 1. dodaje se alineja 2. koja glasi: „Za svakog člana
porodice nezaposlene osobe, koja nije osigurana po drugom osnovu, a starija je od 18 godina,
mjesečno u paušalnom iznosu od 3,00 KM“.

Član 3.
U članu 12. stav (1) iza tačke 10. dodaje se nova tačka 11. koja glasi: „Redovni studenti preko
26 godina, koji nisu osigurani po drugom osnovu, sami plaćaju doprinos za obavezno
zdravstveno osuguranje u paušalnom iznosu od 20,00 KM mjesečno, a najduže do navršene
30-te godine života“.

Član 4.
Vlada Hercegovačko-neretvanskog kantona će posebnim propisom utvrditi uslove i način
uvođenja u sistem zdravstvenog osiguranja neosiguranih vjerskih službenika.

Član 5.
Odluka stupa na snagu osmog dana od dana objavljivanja u „Službenim novinama
Hercegovačko-neretvanskog kantona“.

Uslijedilo je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o
utvrđivanju osnovica, stopa i načinu obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno
osiguranje na području Hercegovačko-neretvanskog kantona jednoglasno usvojen.
Predsjedavajući je konstatovao da se Skupština danas neće izjašnjavati o izmjenama Zakona o
lokalnoj samoupravi, dok se Vlada ne očituje o uloženim amandmanima.

AD7. Izvještaji o radu i poslovanju zdravstvenih ustanova za 2015. godinu čiji je osnivač
odnosno suosnivač Hercegovačko-neretvanski kanton:
a) Sveučilišna klinička bolnica Mostar
b) Kantonalna bolnica “Dr. Safet Mujić” Mostar,
c) Opšta bolnica Konjic,
d) Dom zdravlja Stari Grad Mostar,
e) Zavod za javno zdravstvo HNK.

U ime predlagača obrazloženje su dali: Ante Kvesić, direktor Sveučilišne kliničke bolnice
Mostar , Zlatko Guzin, direktor Kantonalne bolnice „Dr. Safet Mujić“, Suzana Sokolović-
Begić, direktorica Opšte bolnice Konjic, Sarić Bajro, direktor Doma zdravlja Stari grad
Mostar, Enis Čolaković, direktor Zavoda za javno zdravstvo HNK.
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Elmir Šator, Davor Pehar, Osman Ćatić, Tomislav Martinović,
Zijat Mušić.
Predsjedavajući je predložio slijedeće zaključke:
1.) Još jednom pozivamo nadležne organe F BiH i BiH da u okviru svojih nadležnosti
pomognu u rješavanju financijskih dubioza, zdravstvenih ustanova u HNK;
2.) Zadužuje se Vlada HNK da utvrdi metodologiju izrade izvještaja o radu i poslovanju
zdravstvenih ustanova čiji je osnivač ili suosnivač HNK;
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3.) Zadužuje se Vlada HNK da utvrdi eventualnu odgovornost organa upravljanja
zdravstvenih ustanova čiji je osnivač ili suosnivač HNK za gubitke u poslovanju u 2015.
godini i poduzme konkretne mjere i aktivnosti;
4.) Zadužuje se Vlada HNK da razmotri mogućnost povećanja sredstava za rad zdravstvenih
ustanova u Budžetu za 2017. godinu;
5.) Zaključci stupaju na snagu danom donošenja i objavit će se u Narodnim novinama HNK.
Uslijedilo je glasanje na prijedlog zaključaka.
Nakon glasanja konstatovano je da su zaključci jednoglasno usvojeni.

AD8. Mišljenje na Prednacrt Federalnog Zakona o štrajku

U ime predlagača obrazloženje je dao pomoćnik ministra, Ministarstva zdravstva, rada i
socijalne zaštite HNK, Antonio Vujica.
Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Amer Zagorčić, Zijat Mušić, Đuro Prkačin, Aner Žuljević
Predsjedavajući je predložio slijedeći zaključak:
„Skupština HNK prihvaća zaključak Vlade HNK, broj 01-102-2106/16 od 17.10.2016. godine
u vezi sa mišljenjem na Prednacrt  Federalnog Zakona o štrajku.
Zaključak iz tačke 1 čini sastavni dio ovog zaključka.
Ovaj zaključak će se dostaviti Federalnom ministarstvu rada i socijalne politike. Zaključak
stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim novinama HNK“.
Uslijedilo je glasanje.
Nakon glasanja konstatovano je da je Zaključak jednoglasno usvojen.

AD9.Prijedlog zaključaka o Analizi stanja u ostvarivanju prava boračke populacije za
period 2014-2015. s prijedlogom mjera (XVI. sjednica Skupštine održana 28.04.2016.
godine)

Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Zijat Mušić, Oliver Soldo, Tomislav Martinović, Aner Žuljević
Nakona rasprave Predsjedavajući je predložio slijedeće zaključke:
1.) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca HNK i Vlada HNK da izrade registar korisnika
prava u skladu sa Zakonom o dopunskim pravima boraca  i članova njihovih porodica. Rok 90
dana.
2.) Formirati komisiju za pitanja boraca, kao privremeno radno tijelo Skupštine HNK.
Zadužuje se Kolegij Skupštine da za narednu sjednicu Skupštine HNK pripremi prijedlog
odluke za formiranje komisije.
3.) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca HNK i Vlada HNK da za tematsku sjednicu
Skupštine pripremi izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava boračke populacije, s
prijedlogom mjera za poboljšanje stanja. Rok drugo tromjesečje 2017. godine.
4.a) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca i Vlada HNK da osigura pravovremeno
provođenje procedura kako bi sredstva planirana u Budžetu HNK za realizaciju prava po
Zakonu o dopunskim pravima boraca HNK bila realizovana do kraja kalendarske godine, a
sredstva za banjsko-klimatsko liječenje do kraja septembra budžetske godine.
4.b) Zadužuje se Vlada HNK da u Budžetu HNK za 2017. i 2018. godinu planira povećanje
sredstava na poziciji izdaci po osnovu Zakona o dopunskim pravima boraca za 15%.
4.c) Zadužuje se Vlada HNK i resorna ministarstva da pronađu model dodjele stipendije za
studente iz porodica boračke populacije kojim će se omogućiti pravednija zastupljenost
studenata iz tih kategorija. Rok 60 dana.
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4.d) Zadužuje se Ministarstvo za pitanje boraca HNK da izradi evidenciju o stanju
zaposlenosti pripadnika boračke populacije kao i članova njihovih porodica.
5.) Zadužuju se rukovodioci kantonalnih organa, upravnih organizacija, ustanova, zavoda,
vanbudžetskih fondova i javnih poduzeća na provođenje obaveza propisanih federalnim
Zakonom o pravima boraca i članova njihovih porodica i Zakonom o dopunskim pravima
boraca i članova njihovih porodica HNK, koji regulišu prednost za borce i članove njihovih
porodica prilikom zapošljavanja pod jednakim uslovima.
6.) Skupština HNK će Vladi HNK dostaviti i sve druge prijedloge i inicijative iznesene na
sjednici Skupštine na dalje razmatranje i realizaciju.
Uslijedilo je glasanje na predložene zaključke.
Nakon glasanja konstatovano je da su zaključci o ostvarivanju prava boračke populacije
jednoglasno usvojeni.

AD10. Prijedlog zaključaka o Informaciji o zdravstvenom stanju stanovništva HNK
(XX. sjednica Skupštine održana 07.10.2016. godine)

Otvorena je rasprava.
U raspravi su učestvovali: Amer Zagorčić, Osman Ćatić, Davor Pehar, Tomislav Martinović.
Nakon rasprave Predsjedavajući je predložio slijedeće zaključke:
1.) Zadužuje se Vlada HNK da usvoji plan po kojem bi se na području našeg Kantona
provodile aktivnosti promocije zdravlja i zdravih stilova života. Pri izradi plana posebnu
pažnju posvetiti mladoj populaciji (djeca predškolske i školske dobi i studenti na fakultetima).
2.) Zadužuje se Vlada HNK i Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da u
Budžetu za 2017. godinu planiraju sredstva za provođenje programa za rano otkrivanje
malignih tumora na prostoru našeg Kantona.
3.) Zadužuje se Vlada HNK i Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da u
saradnji sa Federalnim ministarstvom zdravstva planira i realizuje projekte prevencije
kardiovaskularnih bolesti na području našeg Kantona.
4.) Zadužuje se Vlada HNK da iznađe mogućnost planiranja sredstava u Budžetu HNK za
sistematske preglede djece u osnovnim i srednjim školama.
5.) Zadužuje se Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite HNK da u saradnji sa
Zavodom zdravstvenog osiguranja HNK i Zavodom za javno zdravstvo HNK uspostavi
elektronski registar malignih oboljenja u HNK.
6.) Skupština HNK će Vladi HNK i drugim nadležnim institucijama dostavit na dalje
razmatranje i realizaciju prijedloge i inicijative poslanika Ćatić Osmana i Kluba poslanika
SDP-a predloženih na sjednici Skupštine, uz obavezu redovnog izvještavanja o poduzetim
mjerama.
Uslijedilo je glasanje
Nakon glasanja konstatovano je da su zaključci o Informaciji o zdravstvenom stanju
stanovništva HNK jednoglasno usvojeni.

Sjednica je zaključena u 17:30 sati.

Zapisničari                                                                                                  Predsjedavajući

Danijel Groznica
Šerif Špago

Aida Dedić


